

教職員消息

Staff News

中大聯合人午宴

Luncheon for UC Alumni Working in CUHK

本院將於 2018 年 3 月 15 日（星期四）假書院張祝珊師生康樂大樓三樓文怡閣舉辦中大聯合人午宴，邀請所有在中大工作的聯合書院校友回到聯合校園參加是次聚會。如有查詢，請致電 3943 8654 與本院陸敏兒女士或 3943 1948 與余慧儀女士聯絡。

The College will organise a luncheon for United College alumni working in CUHK on 15 March 2018 (Thursday) at the Staff Common Room, 3/F, Cheung Chuk Shan Amenities Building, United College. All alumni working in CUHK are welcome to join this luncheon. For enquiries, please call Ms Amy M Y Luk at 3943 8654 or Ms Maggie W Y Yu at 3943 1948.

本院成員獲選中國科學院院士 College Member Elected CAS Member

本院成員中大卓敏化學講座教授謝作偉教授（左圖：中）獲選為 2017 年中國科學院院士，以表揚他在有機化學領域的重要貢獻。本院同仁謹致賀忱！

College member, Professor Xie Zuowei, Choh-Ming Li Professor of Chemistry at CUHK (centre, left picture), has been elected a Member of the Chinese Academy of Sciences (CAS), in recognition of his remarkable contributions in the field of organic chemistry. Our warmest congratulations to Professor Xie!



書院員工感謝午宴 UC Staff Thankful Lunch

聯合書院院長余濟美教授、四位副院長劉行榕教授、李鴻基教授、麥陳淑賢教授、王香生教授及院務主任李雷寶玲女士為了感謝各位同事一直以來的服務和貢獻，特於 2018 年 1 月 8 日設宴款待同事，蒙書院校董會主席張煊昌博士及書院校董會副主席殷巧兒女士出席支持。



Professor Jimmy C M Yu, College Head, Professor Alaster H Y Lau, Professor Lee Hung-kay, Professor Barley S Y Mak, Professor Stephen H S Wong, Associate Heads and Mrs Christina P L Li, College Secretary, hosted a Thankful Lunch for UC staff on 8 January 2018. Dr Thomas H C Cheung, Chairman of the College Board of Trustees and Ms Lina H Y Yan, Vice-chairperson of the College Board of Trustees, attended to support the event.

書院教職員聯誼會——大埔慈山寺團體參學 UC Staff Association – Group Visit to Tsz Shan Monastery in Tai Po

由書院教職員聯誼會舉辦的「大埔慈山寺團體參學」已於 2018 年 1 月 6 日舉辦，共有三十位書院教職員及家屬熱烈支持參加。是次活動蒙書院聯誼會主席陳德有博士擔任榮譽領隊，早上往慈山寺參觀高七十米觀音聖像和寺院建築群，午餐後遊覽大尾篤海岸和水壩。

A tour of "Group Visit to Tsz Shan Monastery in Tai Po" was organised by the College Staff Association on 6 January 2018. The tour received great response from staff members and their families, with 30 people joining. Dr Chan Tak-yau, Staff Association Chairman, was the Honorary Leader for the tour. Participants visited the 70-meter high Goddess of Mercy statue and the buildings of Tsz Shan Monastery in the morning, then walked around Tai Mei Tuk (seashore and water dam) after lunch.



▲ 慈山寺留影。
Group photos at Tsz Shan Monastery.

書院學術研討會贊助計劃報告

Report on UC Conference Sponsorship Scheme

於 2017 至 2018 年度聯合書院學術研討會贊助計劃的第一輪撥款中，書院贊助了六個學系/課程舉辦學術研討會，詳情如下：

In the first round allocation of the United College Conference Sponsorship Scheme 2017-2018, the College sponsored six departments/schools to organise conferences as follows:

教職員 Staff	學系 / 課程 Department / Programme	會議日期 Date of Conference	會議名稱 Name of Conference
馮海嵐教授 Professor Helene H L FUNG	心理學系 Department of Psychology	18-22/5/2018	美國-香港 2018 會議：橫跨時間和情景的老齡化 US - Hong Kong 2018 Conference - "Aging across Time and Contexts"
林靜雯教授 Professor LAM Ching-man	社會工作學系 Department of Social Work	5/5/2018	社會保障及長期照顧保險發展新趨勢研討會 Symposium on Social Security in Hong Kong: Review and Prospect
孫耀東教授 Professor SUEN Yiu-tung	性別研究課程 Gender Studies Programme	9-10/5/2018	性傾向、性別認同及雙性人身份研究：數據收集、分析、社會及政策參與 Sexual Orientation, Gender Identity and Intersex Status Research: Data Collection, Analysis, Social and Policy Engagement
鄧思穎教授 Professor TANG Sze-wing	吳多泰中國語文研究中心 T T Ng Chinese Language Research Centre	7-8/12/2018	第十一屆海峽兩岸現代漢語問題學術研討會 The 11 th Cross-Strait Symposium on Modern Chinese Language
謝家偉教授及黃至生教授 Professor Gary TSE & Professor Martin C S WONG	內科及藥物治療學系 Department of Medicine and Therapeutics 李嘉誠健康科學研究所 Li Ka Shing Institute of Health Sciences	26-27/5/2018	第一屆臨床和轉化心髒學聯合會議 The Inaugural Joint Conference on Clinical and Translational Cardiology (CTCC)
王香生教授 Professor Stephen H S WONG	體育運動科學系 Department of Sports Science and Physical Education	3-6/6/2018	國際行為營養及體力活動學會第十七屆年會 The 17 th Annual Meeting of International Society of Behavioral Nutrition and Physical Activity (ISBNPA)